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高分辨率遥感影像提取道路的方法综述与思考

叶发茂1， 苏 林1， 李树楷1， 汤江龙2

1.中国科学院遥感应用研究所，北京100101； 2.东华理工学院，抚州344000

摘要： 

 介绍了高分辨率遥感影像上道路的特征、模型和道路提取的基本思想，对已有的道路提取方法进行了分析，并对

道路提取问题进行思考，提出下一步的研究方向。 
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REVIEW AND THOUGHT OF ROAD EXTRACTION FROM
HIGH RESOLUTION REMOTE SENSING IMAGES

YE Fa-mao 1, SU Lin 1, LI Shu-kai 1, TANG Jiang-long 2 

1.Institute of Remote Sensing Applications, Chinese Academy of Sciences, Beijing 100101,China; 2. East 
China Institute of Technology,Fuzhou 344000,China 

Abstract: 

 The extraction of road from the high resolution remote sensing image remains an open question in spite 
of the fact that lots of efforts have been made in this area. This paper describes the road feature, road 
model and the basic idea, analyses the methods for road extraction. The thought and the plans of further 
research on this subject are also presented.
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